
Voorwoord 

 
 
Beste lezer,  
 
Voor u ligt het jaarverslag 2009 van de Stichting Stadsherstel Kampen. 
Ook over dit jaar willen wij u als donateur, begunstiger en belangstellen-
de informeren over het wel en wee van onze stichting.  In het verslagjaar 
is veel aandacht geweest voor het  herstel van het poortje van het voor-
malige Schuttersmagazijn aan de Nieuwe Markt in Kampen. 
 
Wij wensen u veel leesplezier. 
 
 
Het bestuur van de Stichting Stadsherstel Kampen. 
 

 
Grote belangstelling bij de onthulling van het poortje aan de Nieuwe Markt 

 
 

 

 
Foto: Annie van ‘t Zand 

agzb/jaarverslag SSK 2009  2

Het bestuur 

 

 

In het verslagjaar is er door het algemeen bestuur zes keer vergaderd. 
Naast het bespreken van de post kwamen diverse onderwerpen aan de 
orde die veelal, na eerst in de diverse commissies te zijn besproken, 
steeds op de agenda van de vergaderingen terugkwamen. Aan de hand 
van de werkzaamheden van deze commissies willen wij inzicht geven in 
de besprekingen tijdens de vergaderingen van het algemeen bestuur.  

 
Op 31 december 2009 was het bestuur als volgt samengesteld: 
dhr. J.A.W.G. Kleinmeulman   voorzitter 
mw. A.G. van ’t Zand-Boerman      secretaris  
dhr. R. Mateboer      penningmeester 
dhr. M.H.B.M. Lurvink       lid 
dhr. Th.M. van Mierlo       lid 
mw. J.A. Tijsma       lid 
dhr. W.R.M. van Werkhoven      lid 
 
dhr. B. van Essen      aspirant lid 
dhr. G. Harwig       aspirant lid 
mw. E.D. van ’t Zand      notulist 
 
De bovenste drie personen vormen het dagelijks bestuur dat ondermeer 
de vergaderingen van het algemeen bestuur voorbereidt en verantwoor-
delijk is voor de dagelijkse leiding van de stichting.  
 
Onder het bestuur ressorteert een aantal commissies: 
 
PR- commissie: 
dhr. M.H.B.M. Lurvink, mw. J.A. Tijsma, mw. A.G. van ’t Zand-Boerman. 
 
Commissie Projecten: 
dhr. W.R.M. van Werkhoven, dhr. G. Oord, dhr A. Kok, dhr. B. van Essen. 
 
Kleine Objecten: 
dhr. Th.M. van Mierlo, dhr. W.R.M. van Werkhoven, mw. A.G. van ’t 
Zand-Boerman. 
 
Daarnaast is SSK via een aantal personen bij diverse externe contacten 
betrokken, maar dat zal worden vermeld bij die onderdelen. 
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PR-commissie 

 
Deze commissie is in het verslagjaar meerdere keren bij elkaar geweest. 
Belangrijke zaken die tijdens het verslagjaar de revue hebben gepasseerd 
zijn onder meer de onthulling van het gerestaureerde Schutterspoortje 
aan de Nieuwe Markt.  
 
Er zijn persberichten opgesteld inzake de in het verslagjaar herstelde 
muurreclames, de gevelsteen van de oude smederij en de onthulling van 
het Schutterspoortje tijdens Open Monumentendag 2009. 

 
Ook is er veel tijd en aandacht besteed 
aan het up to date houden van de web-
site van onze stichting en het maken 
van de periodieke berichten voor de 
donateurs. 

 
Bij de gemeente is geïnformeerd naar 
de mogelijkheid om de informatiefolder 
in te sluiten bij het welkomstpakket 
voor nieuwe inwoners. Helaas behoort 
dit niet tot de mogelijkheden.  
 
Verder zijn de eerste voorbereidingen 
getroffen voor de in 2010 te houden 
tweejaarlijkse stadswandeling. 

Foto: Annie van ‘t Zand 

 
Commissie Projecten 

 

De commissie projecten heeft tijdens het verslagjaar opnieuw heel veel 
energie gestoken in de voorbereiding van de restauratie van de voorgevel 
van het pand Oudestraat 119, het Olde Vleijshuus.  
 
Er is onderzoek gedaan naar een eventuele mogelijkheid voor aankoop en 
inrichting van het pand Oudestraat 140-142 (v/h De Vries onder de To-
ren) echter doordat er geen mogelijkheid was om een lift te realiseren is 
het niet van de grond gekomen. 
 
Er zijn  contacten geweest met een Kamper makelaar om panden die 
grondig gerenoveerd dienden te worden aan te kopen. Helaas liep het 
steeds stuk op de financiën of omdat de eigenaar niet wilde verkopen.  
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Kleine Objecten 

 

Nadat in 2008 de eerste herstelwerkzaamheden waren gestart aan de 
muurreclame van behangplaksel in de Lampetsteeg en Berghuijs bij de 
Bovenkerk zijn deze in 2009 afgerond. Dat geldt eveneens voor het opte-
kenen en herstel van de muurreclames aan de Kalverhekkenweg.  
 

In het verslagjaar zijn tevens de gevel-
steen aan de Voorstraat en het Schutter-
spoortje aan de Nieuwe Markt toege-
voegd aan de lijst van kleine objecten die 
via deze commissie zijn gerestaureerd. 

Foto: Theo van Mierlo    
De commissie heeft namens SSK een aantal zienswijzen ingediend inzake 
bouwprojecten die ter inzage lagen. Vaak was er wel wat te verbeteren 
aan de plannen.  Met name  de gang van zaken rond het aanbrengen van 
de luidsprekers aan de Oudestraat was SSK een doorn in het oog. Mede 
door ons bezwaar heeft de gemeente de uitvoering op delen laten aan-
passen. 
 
Contacten met de gemeente 

 

In het verslagjaar is meerdere malen bestuurlijk overleg gevoerd met de 
gemeente Kampen. Aan dit overleg namen van de zijde van SSK de voor-
zitter, secretaris en penningmeester deel. De gemeente Kampen werd 
vertegenwoordigd door wethouder Wieten, later wethouder Adema, en de 
monumentenambtenaren mw. Haagsma en dhr. Van der Werf.  In het 
overleg werd gesproken over diverse projecten zoals de plannen met de 
Van Heutzkazerne, nieuwbouw Margaretha en wonen boven winkels. 
Andere onderwerpen die passeerden waren het rapport van de Erfgoedin-
spectie, de palingrokerij, de stand van zaken met betrekking tot panden 
in een slechte onderhoudsstaat. De Erfgoedinspectie heeft ook de mening 
van SSK betrokken in haar onderzoek.  
 
SSK heeft de gemeente eveneens gewezen op de slechte staat van on-
derhoud van het weeshuispoortje, en met succes want het is opnieuw 
geschilderd. Ook werd gesproken over de stand van zaken van de restau-
ratie van de Nieuwe Toren, de toren van de Buitenkerk en de aanvraag 
voor restauratie van delen van de Bovenkerk. Verder zijn we door de 
gemeente bijgepraat over de restauratie van de Kerkhofkapel in IJssel-
muiden en de subsidieaanvraag voor het herstel van de toren van de 
dorpskerk aldaar. 
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Zeker ook de panden aan de Bovenhavenstraat zijn uitgebreid besproken. 
SSK heeft opnieuw aangegeven om hierin – als het voor SSK financieel 
haalbaar is – een plan te maken voor het herstel van de stadsvilla die in 
deplorabele staat verkeerd. De gemeente heeft laten weten dat dit nog 
niet aan de orde kan zijn omdat er een studie loopt naar een ruimtelijke 
gebiedsvisie. 
 
Dhr. Lurvink vertegenwoordigde SSK in de begeleidingscommissie binnen-
stad. 
 

Monumentenraad 

 

SSK werd in de monumentenraad vertegenwoordigd door haar voorzitter 
de heer Kleinmeulman die tevens de voorzitter is van deze raad. De mo-
mumentenraad heeft besloten om de komende jaren te werken aan en 
met een beleidsplan. 
 

Financiën 

 

De financiële middelen van SSK bestonden ook in 2009 uit bijdragen van 
de gemeente (subsidies, een lening, vergoeding in de rente- en huisves-
tingskosten) en bijdragen van donateurs. De ontvangen gelden werden 
ingezet voor het werk van de stichting.  
 
Onthulling van het poortje van het Schuttersmagazijn 

 

In het verslagjaar was dit toch een activiteit waarmee  onze stichting  zich 
in de schijnwerpers heeft gewerkt. De restauratie van dit  poortje is mede  

mogelijk gemaakt door de bewonersraad 
van deltaWonen. Het was dan ook haar 
voorzitter, de heer Jaap Kanis, die met 
een zeer toepasselijk en zelfgemaakt ge-
dicht de onthulling voor zijn rekening 
nam. Na afloop van de onthulling was er 
voor onze donateurs en andere genodig-
den een borrel bij Kota Radja en werd al 
het één en ander verteld over de plannen 
om de gevel van Oudestraat 119, waarin 
dit pand is gevestigd, te restaureren tot 
een sieraad voor de stad. 
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Voor de geschiedenis van het poortje verwijzen wij u naar het donateurs-
bericht van augustus 2009. Het zelfgemaakte gedicht van de heer Kanis 
waarmee hij de onthulling verrichtte vindt u onderstaand. 
 
 
       “Het Schutters Poortje” 
     
                                          Een “Poort” is voor het onderdoor 
                                  Of voor een toegang tot vervolg 
                                          Dus altijd staat zij ergens voor 
                                          Zij nodigt uit of juist weer niet 
 
                                          Maar één ding zeker weten 
                                          Een “Poort” die staat er …niet voor niets! 
 
                                          Een “Poort” is ook een welkom 
                                          En als U gaat een afscheid 
                                          Dus altijd staat zij ergens voor 
                                          Zij nodigt uit of juist weer niet 
 
                                          Maar één ding zeker weten 
                                          Een “Poort” die staat er…niet voor niets! 
 
                                          En deze “Poort” is van “de schutters” 
                                          Zo kwam je in hun magazijn 
                                          Dus altijd staat ze ergens voor 
                                          Zij nodigt uit of juist weer niet 
                                         
                                          Maar één ding zeker weten 
                                          Een “Poort” die staat er…niet voor niets! 
 
                                          En nu na “zoveel honderd jaar” 
                                          In oude glorie weer hersteld 
                                          Zo blijft ze staan voor al wat komt 
                                          En al wat gaat voor minder niet 
 
                                          Maar één ding zeker weten 
                                          Ook deze poort die staat…voor iets! 
 

                                          © Jaap Kanis 
 

Foto’s: Annie van ’t Zand 
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Het Weeshuispoortje 

 

Zoals eerder in dit verslag gemeld is het weeshuispoortje aan de Vloeddijk 
inmiddels weer in ere hersteld. Het is een prachtig ornament om tijdens 
een stadswandeling de aandacht op te richten. In de memorietafel van 
het poortje staat de onderstaande tekst. 
 
I.C.DMY HEEFT DE WET ALHIER GESET 
DAT EER EN DEVGT IN IONGE IEVGT 
DOOR ARBEID VROET EN VROOM GEMOET 
WERT INGEPLANT TOT GOEDEN STANT 
Ao 1627 
DIT OVER OUD GESTIGT EEN HERBERG VOOR  
DE WEESEN WIERD MET EEN ZWAARE VAL 
GEDREYGD VRY BINNENKORT OF WAS 
MISSCHIEN NU AL TEN GRONDE NEER GESTORT  
TEN WAAR OPZIENDREN VLYT EN VAADREN ZORG  
GEPREEZEN HIER IN GANSCH TYDIG 
HAD DOOR KONST EN KRAGT VOORZ(ien)  
MEN ZAL DEEZ TROUHEID IN GEHUIGEN BEST 
 BEWAAREN DOORT TYDMERK DAT MEN SCHREF 
WAS ZEVENHONDERT EN ZUIZEND BOVEN HET  
GETAL VAN NEGENTIEN ZYNDE DOEN TERTYD  
PROVISOOREN DE HEEREN BORGem 
IOHAN VAN DER WENDE EN IOANNES TOLLIUS 
EN BUYTEN VADEREN ROELOF EGBERTZEN STORM  
EN ALBERT DE HAAN ALS REGEERENDE 
        Foto: Annie van ’t Zand 
 

De Weeshuispoort is voor 50 gulden gemaakt door steenhouwer Coenraet 
Crijnsen, met een in natuursteen omlijste boogpoort in een vlak van bak-
steen. Boven de poort een natuurstenen memorietafel met inscriptie. 
Boven het vlak van baksteen een gebeeldhouwd natuurstenen sierstuk: 
een door weeskinderen opgehouden soort schild (1627), wordt geflan-
keerd door voluten (de ‘klauwstukken’ links en rechts van de weeskinde-
ren) en bekroond door eikels. Dolfijnen aan weerszijden naast de voluten. 
Het gehele poortje stond eerder op een andere locatie en waren de bak-
stenen gepleisterd en voorzien van mooie schilderingen. 
 
Stadsvernieuwingsfonds 

 

In december 2009 stond in de Stentor een bericht over het instellen van 
een stadsvernieuwingsfonds. ´Met het fonds hoopt de gemeente, in sa-
menwerking met stichting Stadsherstel, de huidige leegstand en achterstal-
lig onderhoud bij deze vaak kleine huizen aan te pakken”. Het is uiteraard 
de bedoeling van onze stichting hierover in 2010 in overleg te gaan met  
de gemeente. 
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Kleine kernen 

 

Het bestuur van SSK heeft in het verslagjaar het initiatief genomen om te 
proberen contacten te leggen met de dorpsverenigingen in de kleine ker-
nen. In het verslagjaar heeft dit nog niet het gewenste overleg opgele-
verd, wellicht hebben we in 2010 meer succes. 
 
Het witte huisje op de Sonnenberg 

 

In het verslagjaar hebben we ons, naar aanleiding van een brief van de 
oud-werkgroep historische kloosters, wederom tot de gemeenteraad ge-
wend. In deze brief wordt onze stichting de aanzet tot polarisatie verwe-
ten. Een kwalificatie waarin wij ons niet kunnen en willen herkennen.  
 
SSK heeft destijds op verzoek van het college het bovengrondse deel van 
het pandje bekeken en is toen tot de conclusie gekomen dat de bebou-
wing boven het maaiveld niet ouder is dan 1844 en dus geen overblijfsel 
van een eventueel klooster.  Van wat zichtbaar is van wat zich onder het 
maaiveld bevindt is uit onderzoek gebleken dat dit eveneens niet ouder is 
dan 1844. Over hoe het zit met de nu onzichtbare resten onder het maai-
veld kan pas na archeologisch onderzoek helderheid worden verschaft.  
 
Verder heeft SSK het college voorgesteld om de bovenbouw heel voor-
zichtig te laten slopen (eventueel onder toezicht) zodat de resten onder 
het maaiveld door de sloop niet worden verstoord. Tot slot hebben we 
geadviseerd om zo spoedig mogelijk na de sloop archeologisch onderzoek 
te laten plaatsvinden. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Foto: Wim van Werkhoven  


